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Plats och tid: E-salen, Guldsmeden, Hudiksvall, kl 13:00 - 16:00 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Birgitta Medin (M), ordf 

Roland Lodén (PRO) 
Gösta Larsson (PRO) 
Marianne Ahlqvist (SPF) 
Valborg Brink (SPF) 
Åke Tyberg (SPF) 
Henry Knuut (RPG) 
Ingegerd Zachrisson (SKPF) 
Rolf Krohn (Vision) 

Kent Sjöberg (KD) 
Göran Thapper (S) 
Monica Pettersson (PRO) 
Helge Björk (SPF) 
Börje Wedin (SPF) 
Gunvie Schmidt (SKPF) 
Ingrid Bylund (Vision) 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Annika Forslin, miljö- och hälsoskyddsinspektör Anna 

Bruus § 11, verksamhetschef Anna-carin keisu § 12, Förvaltningschef 
Pia Andersson § 13, kommunchef Bengt Friberg § 14 

 
Utses att justera: Rolf Krohn 
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningsförvaltningen 30 september, kl 11:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 10 - 16 

Sekreterare: Annika Forslin 

Ordförande: Birgitta Medin 

Justerande: Rolf Krohn   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2013-09-30 2013-10-21 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningsförvaltningen 

Underskrift 

Annika Forslin 
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Innehållsförteckning 
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§ 10 Godkänna föregående protokoll, dagordning och 
justerare 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

Rolf Krohn väljs att justera dagens protokoll. 

Ordförande frågar om det finns ytterligare frågor att ta upp varvid Ingegerd 
Zachrisson tar upp redovisningen av deras säkerhetsvandring. Valborg Brink anmäler 
en fråga om medicinering, frågan besvaras av förvaltningschef Pia Andersson under 
paragraf 14. 

Därefter godkänns dagordningen. 

____ 
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§ 11 Information om miljökontoret 

Miljö- och hälsoskyddsinspektör Anna Bruus presenterar miljökontoret och deras 
verksamhet för pensionärsrådet. Miljökontoret i Hudiksvall representerar både 
Hudiksvalls och Nordanstigs kommun. På kontoret arbetar 17 personer. 

Miljökontorets uppdrag är att värna om kommuninnevånarnas hälsa och miljön i båda 
kommunerna, här och nu och för kommande generationer. 

På uppdrag av Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd sköter miljökontoret den 
operativa tillsynen enligt miljöbalken och livsmedelslagstiftningen. Det innefattar 
tillsyn och prövning av bland annat industrier, jordbruk, bensinstationer, avlopp, 
dricksvatten, bassängbad, avfall, förorenade områden, skolor, radon, buller och 
livsmedelskontroll. Varje år görs en tillsynsplan där det planeras vilka verksamheter 
och objekt som kontoret ska göra tillsyn på. Miljökontoret har också arbetsuppgifter 
som inte kan planeras in, t.ex. tillståndsansökningar, anmälningar, remisser, 
klagomålsärenden mm.  

Miljökontorets roll är att tolka lagstiftningarna så att miljö-och hälsonyttan respektive 
livsmedelssäkerheten vägs mot ekonomisk rimlighet och teknisk möjlighet. Kontoret 
företräder en myndighet. Det innebär också skyldighet att beivra överträdelser. 
Kontoret hjälper även privatpersoner och företag med råd och information. 

Verksamheten finansieras till stor del av avgifter för tillstånd och tillsyn. Totala 
budgeten uppgår till 9 miljoner kronor, med en nettobudget på knappt 5 miljoner 
kronor.  

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 12 Information om Handläggarenheten 

Anna-Carin Keisu, verksamhetschef på handläggarenheten, besöker sammanträdet för 
att berätta om kommunens handläggarenhet. Enheten beslutar om kommunens 
invånare får exempelvis hemtjänst, äldreboende, matdistribution.  

Socialtjänstlagen, som styr äldreomsorgen, säger följande:  
• att den som inte själv kan tillgodose sina behov eller kan få dem tillgodosedda på 
annat sätt har rätt till stöd/hjälp 
• att den enskilde genom biståndet ska tillförsäkras en skälig levnadsnivå 
• att stödet/hjälpen ska utformas så att det stärker den enskildes möjlighet att leva ett 
självständigt liv 

Det är endast den enskilde, vårdnadshavare, god man eller förvaltare som kan ansöka 
om en insats. Om exempel en anhörig, närstående eller granne tycker att en person 
behöver stöd kan man skicka in en anmälan till handläggarenheten. En handläggare tar 
då tar kontakt med den enskilde och informerar om vilka stödinsatser som kan 
erbjudas. 

För att kunna avgöra om personen har rätt till stöd/hjälp gör biståndshandläggare en 
utredning. Utredningen utgår från personens livssituation, egna resurser, behov och 
önskemål. Därefter kommer personen få ett beslut, antingen bifall, delvis avslag eller 
avslag. Beslutet kan alltid överklagas till länsrätten.  

Bedömningskriterierna om en person har rätt till bistånd har ändrats med tiden. 
Tidigare tog man endast hänsyn till fysiska behovet. Men på senare år tar man också 
hänsyn till trygghetsaspekten.  

Hudiksvalls tidning har tagit upp ett fall där en individ fått avslag på sin ansökan om 
plats på äldreboende, fallet överklagades. På grund av sekretessen kan man inte 
diskutera fallet men Anna-Carin förklarar varför det blev avslag. När beslut överklagas 
kan det ta några månader innan nytt beslut kommer och då kan också individens 
hälsotillstånd ändras. Det kan leda till att rättens bedömning blir annorlunda.  

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 13 Omsorgsförvaltningen informerar 

Förvaltningschef Pia Andersson informerar om aktuella ämnen på omsorgs-
förvaltningen. 

• Tävling – bästa utemiljö 
Den årliga utomhustävlingen på äldreboenden i kommunen har ägt rum. 
Vinnare blev Lyckbacken i Njutånger. 

• Föreskrifter 
Enligt ett förslag från Socialstyrelsen ska bemanningen för demensvård och 
omsorg på särskilda boenden öka. Förslaget skulle träda i kraft 2014 men har 
nu skjutits upp till 2015. 

• Värdighetsgarantierna 
Den 1 januari 2011 infördes en bestämmelse i socialtjänstlagen (2001:453) om 
en nationell värdegrund för äldreomsorgen, ”Socialtjänstens omsorg om äldre 
ska inriktas på att äldre personer får leva ett värdigt liv och känna 
välbefinnande”. ”Socialnämnden ska verka för att äldre människor får 
möjlighet att leva och bo självständigt under trygga förhållanden och ha en 
aktiv och meningsfull tillvaro i gemenskap med andra”.  
Hudiksvalls kommun har under hösten 2011 mottagit 420 800 kronor i 
stimulansbidrag för att bekosta framtagande och implementering av 
garantierna.  Ett förslag till värdighetsgarantier har arbetats fram och godtogs i 
juni 2013 av kommunfullmäktige. Värdighetsgarantierna ska utvärdes av 
Socialstyrelsen i november 2014. 
Värdighetsgarantierna bifogas med protokollet. 

• LOV – Lagen om valfrihet 

En privat utförare har funnits i Dellenbygden. Företaget verkade i ca tre 
månader. Därefter avslutade ägaren företaget då det, enligt ägaren, inte gick 
runt ekonomiskt.  

• Stimulansmedel 

Kommunen har fått stimulansmedel de senaste åren. De har finansierat fler av 
de projekt för äldre som har pågått exempelvis förebyggande hembesök. 
Stimulansmeden är snart slut, istället blir det prestationsbaserade medel. 
Förändringen leder till att kommunen får pengarna efter att man har utfört 
något istället för som det tidigare har varit, pengarna kommer innan man har 
genomfört arbetet. Önskemål finns om att bjuda in Per Iversen, som ansvarar 
över stimulansmedlen, till nästa sammanträde. 
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• Patricia 

Inga förändringar är planerad för verksamheterna på Patricia. 

• Profilboende på äldreboende 

Profilboende är en boendeform som är framtaget för människor med särskilda 
behov utifrån någon form av gemensam sjukdomsdiagnos eller 
funktionsnedsättning. Profilboende kan också vara format efter intressen som 
exempelvis djur, natur och trädgård, konst och hantverk, mat och dryck. Pia 
Andersson tar gärna emot tips på profilboenden som passar Hudiksvalls 
kommuns invånare.  

• Medicinanvändning 

Frågor uppkom under mötet angående medicinanvändningen. Man undrade 
bland annat om någon medicingenomgång gjorts på kommunens 
äldreboenden. Då frågan är stor och det finns ett stort intresse bland rådets 
medlemmar så tas frågan upp på nästa sammanträde. Kommunens MAS 
(medicinsk ansvarig sjuksköterska) och landstingets anställda apotekare inbjuds 
till mötet. 

 

Pensionärsrådet tackar för informationen. 
____ 
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§ 14 Kommunchefen informerar 

Kommunchef Bengt Friberg presenterar sig för rådets medlemmar. Han har nu varit 
kommunchef i ca 2,5 år. Men har jobbat i kommunen i ca 30 år. Under sin tid har 
Bengt varit bland annat lärare, rektor, IT-ansvarig och förvaltningschef för lärande- 
och kulturförvaltningen.  

Bengt informaerar om aktuella frågor i kommunen 

• Visionsarbetet Glada Hudik språnget 
I oktober 2012 fattade kommunfullmäktige beslut om ett visionsarbete där 
vision inför år 2020 är "Sveriges bästa kommun att leva och verka i!". 
Kommunfullmäktige antog också en slogan: "Glada Hudik - kommunen med 
stort hjärta". 

• Fysisk planering 

Just nu pågår ett arbete med en fördjupad översiktsplan för östra 
hamnområdet i Hudiksvall. Beslut om förslaget tas i kommunfullmäktige i 
oktober 2013.  

• Vindkraft 

Det pågår ett arbete med en översiktsplan för vindkraft. Syftet med planen är 
att hitta lämpliga mark- och vattenområden för eventuella 
vindkraftsetableringar. Planen, som är ett tematiskt tillägg till den 
kommuntäckande översiktsplanen från 2008, har varit utställd för samråd 
under sommaren. 

• Glada Hudik teatern 

Filmen Hur många kramar finns det i världen där deltagare ur Glada Hudik teatern 
deltog hade premiär i somras. I februari 2014 blir det premiär för teatern 
Trollkarlen från OZ. 

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 15 Övriga frågor 

Ingegerd Zachrisson berättar att SKPF (Svenska KommunalPensionärernas förbund) 
genomfört en säkerhetsvandring i centrala Hudiksvall.  

Här nedan kommer deras reflektioner. 

• Positivt med alla vackra blomsterarrangemang som finns i Hudiksvall. 

• Hamngatan, för smalt för gående vid slutet av MANIS uteservering. 

• Avloppsbrunnen vid korsningen Hamngatan och Käppuddsgatan har en 
nivåskillnad som inte är bra. 

•  Positivt med tillgängligheten, handikappvänligt till Old Texas. 

• Övergångsstället utanför Texas ner till Möljen är i dåligt skick. 

• Bra bredd vid uteserveringen vid O´Learys. 

• Mera markering av cykelbanor behövs samt satsning på information om 
rättigheter och skyldigheter för cyklister och gående. 

• Det behövs fler cykelställ vid Västra Tullgatan, Salutorget. 

Kommunala tjänstemän som arbetar med säkerhetsvandringar bjuds in till nästa 
sammanträde för att diskutera frågan vidare. 

____ 
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§ 16 Nästa möte 

Nästa möte är torsdagen den 21 november 2013. Fler önskemål om ärenden har tagits 
upp under mötet, medicinering, stimulansmedel och tillgänglighet. 

____ 


